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(Az ülés kezdetének időpontja: 18 óra 09 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

HENDE CSABA (Fidesz), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: A 
Törvényalkotási Bizottság mai ülését megnyitom. Tájékoztatom önöket, hogy Balla 
Györgyöt Mátrai Márta, Bóna Zoltánt Fazekas Sándor, Budai Gyulát Aradszki András, 
Földesi Gyulát Demeter András, Herczeg Zsoltot Vejkey Imre, Tapolczai Gergelyt Láng 
Zsolt, Törő Gábort Kiss János, Gy. Németh Erzsébetet Gréczy Zsolt, Dudás Róbertet 
Bencze János, Pogácsás Tibort Vécsey László, Illés Boglárkát Hollik István képviseli a 
mai ülésünkön. Ennek alapján megállapítom, hogy ülésünk határozatképes. 

A napirend elfogadása körében javaslom, hogy kiküldött két napirendi pontunk 
tárgyalási sorrendjének cseréjére kerüljön sor, tehát a kiküldött napirendben 2. 
napirendi pontként jelzett, a szkíták Magyarországon honos népcsoporttá 
nyilvánítására irányuló kezdeményezésről szóló H/6393. számú határozati javaslat az 
1. napirendi pontként kerüljön megtárgyalásra, mint mai ülésünk legalapvetőbb 
fontosságú pontja. Kérdezem, hogy ezzel a változtatással elfogadja-e a bizottság a 
napirendet. Kérem, szavazzanak! (Szavazás.) 

A bizottság ezzel a módosítással a mai ülés napirendjét 34 igen szavazattal, 1 
nem szavazat ellenében, tartózkodás nélkül elfogadta. 

A szkíták Magyarországon honos népcsoporttá nyilvánítására 
irányuló kezdeményezésről szóló H/6393. számú határozati javaslat 
(Részletes vita a határozati házszabályi rendelkezésektől való 
eltéréssel) 

Rátérünk 1. napirendi pontunkra, H/6393. számon a szkíták Magyarországon 
honos népcsoporttá nyilvánítására irányuló kezdeményezésről szóló határozati 
javaslatra; részletes vitát folytatunk házszabályi rendelkezésektől való eltéréssel. Az 
eltérésre irányuló javaslat száma a /1. sorszámot viseli. Az összevont vitára az 
Országgyűlés holnapi ülésnapján kerül sor, és szerdán szavazni is fog a plénum erről a 
nagyszerű előterjesztésről.  

A határozati javaslatot, amely önöknek is rendelkezésére áll, és amely meglepő 
módon azt az álláspontot tükrözi, hogy ne nyilvánítsuk a szkítákat tizennegyedik 
nemzetiségnek Magyarországon, az Igazságügyi Bizottság terjesztette elő; dr. Vejkey 
Imre bizottsági elnök úr képviseli a bizottságot a mai ülésünkön. A feladatkörrel 
érintett tárca a Miniszterelnökség, képviseletében jelen van Soltész Miklós államtitkár 
úr. 

Képviselői módosító javaslat nem került benyújtásra, és TAB saját módosítási 
szándék sem érkezett. Ez nagyon ritka, csak a teljesen hibátlan indítványok osztják ezt 
a sorsot, hogy semmiféle módosítási javaslat nem érkezik hozzájuk.  

Ezért tehát a vitát ezennel meg is nyitom, és ösztökélném a képviselő urakat, 
hölgyeket, hogy ne szóljanak hozzá. (Derültség. - Nincs jelentkező.) Köszönöm, hogy 
ezzel egyetértenek. A vitát le is zárom. 

Határozathozatal 

Most szavazni fogunk, mégpedig az összegző jelentésről, vagyis hogy támogatjuk 
az Igazságügyi Bizottság hibátlan álláspontját. Kérem, szavazzanak! (Szavazás.) 

A bizottság az összegző jelentést 34 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 
1 tartózkodás mellett elfogadta. 
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Bizottsági előadónak Vécsey László alelnök urat javaslom kijelölni. (Szavazás. - 
Látható többség.) Mégis egy történelmi család sarja (Derültség.), tehát illő, hogy ő 
képviseljen minket. 

A viccet félretéve, ha még ennyivel untathatom önöket, bizonyára el kell 
gondolkozni a nemzeti kisebbségekről szóló törvény módosításán. Mindenkinek a 
kisujjában van: ugye, úgy rendelkezik, hogy ha egy saját kultúrával, nyelvvel rendelkező 
népcsoport legalább száz évet bizonyíthatóan Magyarországon közösségként él, akkor 
kérheti a nemzeti kisebbséggé nyilvánítását és az ezzel járó jogokban és 
kötelességekben való részesedést. Erről a Magyar Tudományos Akadémia foglal állást, 
ezt megtette ebben az esetben is: Freund Tamás akadémiai elnök úr azt közölte a 
Nemzeti Választási Bizottsággal, hogy mintegy kétezer éve már nincs nyomuk a 
szkítáknak - akiket magyarul egyébként szittyáknak hívnak. Tehát úgy kellene 
módosítani majd a törvényt, hogy az ilyen vicces javaslatok ne vigyék a fél 
államapparátus drága munkaidejét, hogy az Akadémia nemleges javaslata esetén ne 
legyen kötelező egészen a parlament plénumáig vinni (Dr. Hiller István: Így van.), 
mert ez egy igazi tréfa. Köszönöm, hogy a történészprofesszor is egyetért. (Dr. Hiller 
István: Így van.)  

Akkor tehát ezt az 1. napirendi pontot le is zárjuk, és igen megköszönjük az 
államtitkár úrnak, hogy megjelent. Minden jót kívánok.  

Egyes hatósági kérdésekről szóló T/6518. számú törvényjavaslat 
(Részletes vita) 

A 2. napirendi pont a T/6518. számú, egyes hatósági kérdésekről szóló 
törvényjavaslat; részletes vitát folytatunk kivételes eljárás keretében. A kivételességi 
javaslat száma T/6518/1.; az összevont vitára az Országgyűlés holnapi ülésnapján kerül 
sor. Az előterjesztő az Energiaügyi Minisztérium, képviseli dr. Czepek Gábor 
közigazgatási államtitkár úr.  

Képviselői módosító javaslat nem került benyújtásra, és TAB saját módosítási 
szándék sem érkezett; ugyanúgy hibátlan előterjesztésnek látszik, mint a szkítaügyi 
iménti előterjesztés. Ezért tehát nem tudok szót adni államtitkár úrnak a legnagyobb 
sajnálatomra, hanem egyből megnyitom a vitát, és megkérdezem, ki kíván szólni. 
(Jelzésre:) Kanász-Nagy Máté képviselő úr szól hozzá. Parancsoljon! 

Hozzászólások, határozathozatal 

KANÁSZ-NAGY MÁTÉ (LMP): Köszönöm a szót. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt 
Államtitkár Úr! Tisztelt Bizottság! Én kérdezni szeretnék. Az első kérdésem arra 
vonatkozik, hogy ezen iromány esetében mi indokolja a kivételes sürgősséget, tehát 
hogy most hirtelen megjelent ez és itt tárgyaljuk, illetve a következő napokban dönt 
róla a parlament. 

Ugye, az egyik pontja a környezetvédelmi törvényhez nyúlna hozzá. Ha jól 
látom, arról van szó, hogy a jövőben kormányrendelet döntené el, hogy van-e 
közigazgatási úton fellebbezés a környezetvédelmi határozatok ellen, tehát egyfajta 
belső jogorvoslatot hoznak bele ebbe a rendszerbe, miközben a bíróságtól viszont 
elvesznek egy eszközt. Mintha itt egy korábban már ismert szabályozási modell állna 
vissza. Kérdezem, ennek mi az oka, minthogyha meggondolták volna magukat, és egy 
korábbi szabályozáshoz hasonló rendszert állítanak vissza, ez viszont kifejezetten csak 
a környezetvédelmi ügyekre vonatkozik vagy vonatkozna. 

A következő kérdésem pedig az lenne, hogy minthogyha ez az egész eljárás arra 
utalna, hogy most folyamatban lévő eljárásokat is akarhat a kormány ezek szerint 
befolyásolni, blokkolni. Tehát mi a helyzet a folyamatban lévő eljárásokkal?  
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Ugyanezt szeretném megkérdezni, hogy a folyamatban lévő eljárásokra is 
vonatkozna-e a 2. pont: itt az általános közigazgatási rendtartásról szóló törvény 
módosításáról van szó.  

Tehát folyamatban lévő eljárásokra vonatkozik-e, és mi az indoka ennek a 
sürgősségnek? Köszönöm. 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen. További hozzászóló? (Nincs ilyen jelzés.) Nem 

jelentkezik senki. Megkérdezem Czepek államtitkár urat, kíván-e reagálni a felvetésre. 
(Jelzésre:) Igen, kíván. Parancsoljon! 

 
DR. CZEPEK GÁBOR közigazgatási államtitkár (Energiaügyi Minisztérium): 

Köszönöm szépen a kérdést, képviselő úr. Az első talán az volt, hogy mi indokolja a 
sürgősséget. Nézze, az Energiaügyi Minisztériumból jöttem, így energiaügyi választ 
tudok adni. Összességében azt ön is tudja, hogy Magyarország nincs kedvező földrajzi 
helyzetben energiapolitika szempontjából, nincsenek többmilliárdos gázmezőink, 
nincsenek vízi erőműveink, így abból kell főznünk, amink van, ez pedig a zöldenergia; 
erre tette rá a politikáját az Energiaügyi Minisztérium. Ennek pedig kulcskérdése a 
tárolás helyzete, ezért is fontos iparpolitikailag, hogy megjelennek olyan egységek 
Magyarországon, amelyek a tárolást segíteni tudják. Az viszont kulcskérdés, hogy ha 
ilyen egységek megjelennek Magyarországon, akkor mellé környezetvédelmi 
szempontból felzárkózzon az államapparátus, és környezetvédelmi ügyekben a lehető 
legszigorúbban és -szabályszerűbben, a lehető legtöbb eljárási szintet biztosítva járjon 
el a közigazgatás. 

Ma két fokon jár el környezetvédelmi ügyekben a közigazgatás: elsősorban, első 
fokon a kormányhivatalok és utána bíróságra kerül az ügy. Azt rosszul látja képviselő 
úr, hogy a bírósági ügymenetbe belenyúlnánk, hiszen ma sincs környezetvédelmi 
ügyekben a bíróságnak megváltoztatási jogköre. Ezt nem ez a törvény teremti meg, 
hanem ma is így van a jogrendszerben. Tehát a jövőben csupán annyi a szándékunk, 
hogy a közigazgatási eljárás kétfokú legyen, és legyen lehetőség kiemelt 
környezetvédelmi ügyekben megfontolt és alapos döntést hozni, hogy egyszerre 
érvényesülhessen az energiapolitika és a zöldpolitikai és környezetpolitikai szándék is.  

Ez van a javaslat mögött, és a sürgősséget is ez indokolja, mert sürgős ügynek 
gondoljuk, fontos ügynek gondoljuk. És egy ilyen másodfokú eljárással foglalkozó 
rezsimet, stuffot összeállítani nem egy könnyű feladat, ezért július 1-je a hatálybalépési 
időpont - ahogy látják a törvényben -, tehát fél év van arra, hogy felálljon ez a szervezeti 
egység. És természetesen az ezt követően indult ügyekben kell alkalmazni, nem pedig 
folyamatban lévő ügyekben; ez a kormányrendeletből ki fog derülni.  

Ami miatt kormányrendeletre utaltuk az ügyköröket, az pedig az, hogy nem 
minden környezetvédelmi ügyben tervezi a kormány a másodfokot bevezetni, mert ez 
némi időveszteséggel jár, hanem a kiemelt környezetvédelmi ügyekben; ez elsősorban 
a 314/2015-ös kormányrendelet, amely a legjelentősebb hatásvizsgálati eljárásokat 
szabályozza. Kisebb jelentőségű ügyekben talán az időveszteség nagyobb ár, viszont 
nagyobb jelentőségű ügyekben az időveszteség mellett legalább olyan fontos - ha nem 
fontosabb tényező; mi így gondoljuk -, hogy egy alapos vizsgálatot követően kerüljön 
sor az engedélyek kiadására.  

Köszönöm szépen, talán ezek voltak a kérdések.  
 
ELNÖK: Köszönöm szépen a kitűnő, szakszerű választ államtitkár úrnak. 
Miután további hozzászóló nem volt, a vitát lezártuk, most szavazni fogunk. 

Egyedül az összegző jelentésről kell döntenünk. Kérem, szavazzanak! (Szavazás.) 
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A bizottság az összegző jelentést 28 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében, 
3 tartózkodás mellett elfogadta. 

Bizottsági előadónak ismét Vécsey László alelnök urat javaslom. (Szavazás. - 
Látható többség.) Kisebbségi előadót az ellenzék nem kíván állítani.  

Az ülés berekesztése 

A napirendi pontot ezennel lezárom és mai ülésünket berekesztem. További 
szép estét kívánok mindnyájuknak. 
 

(Az ülés befejezésének időpontja: 18 óra 22 perc)  

 

 

Hende Csaba 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Prin Andrea 
 

 


